
Referat

fra møte i Faggruppen for CITES

Dato: 21.11.2023, kl. 12:00 – 15:00

Sted: Teams

Møteleder: Hugo de Boer

Inviterte:

Fra faggruppen for CITES:

Hugo de Boer, Katrine Eldegard, Berit Gehrke, Matthew Grainger, Alexander Kopatz, Joost A. M. Raeymaekers, Eli K. Rueness

Fra faggruppen for biologisk mangfold (sak 4):

Johanna Järnegren, Kyrre Kausrud

Fra Miljødirektoratet:

Håkon Holand

Fra sekretariatet til VKM:

Jo S. Hermansen (koordinator Faggruppen for CITES, referent), Daniel Flø

Fravær:

Joost A. M. Raeymaekers, Kyrre Kausrud (sak 4)

1. Velkommen og lunsj

Koordinator for faggruppen ønsket velkommen til møtet som ble innledet med lunsj i VKM sine lokaler.

2. Habilitet og fravær

Medlemmene fikk forespørsel om habilitet knyttet til sakene som skulle behandles på møtet. Ingen konflikter ble oppgitt. Fravær som angitt over.

3. Godkjenning av møteinnkallelse og dagsorden

Møteinnkallelse og dagsorden ble godkjent.

4. Saker som går i hovedkomiteen

Hugo de Boer orienterte om saker som går i hovedkomiteen og presenterte sakene som var på dagsorden for det kommende hovedkomitémøtet (22.11.2023). Faggruppen diskuterte saken om sammensetning av prosjektgruppe vs. godkjenningsgruppe. Det var enighet om å fortsette eksisterende praksis i faggruppen for CITES, altså å ikke ha overlapp mellom prosjektgruppe og godkjenningsgruppe.

5. Orientering om prosjekt på landskilpadder

Eli K. Rueness (faglig leder) orienterte om status og framdrift i det pågående prosjektet på landskilpadder. Rueness presenterte protokoll for utarbeidelse av artsvurderinger og eksempel på utfylt vurdering. Rueness og Hermansen (prosjektleder) orienterte om videre prosess og avtalt overlevering til Miljødirektoratet 20. mars.

6. Nytt fra Miljødirektoratet

Håkon Holand orienterte om kommende oppdrag på NDF av artsgrupper. Holand orienterte også om relevante saker fra høstens møte i CITES sin stående komite, inkludert sak om anvendelse av konvensjonens artikkel XIII i EU. Den stående komiteen ga i denne saken en sterk oppfordring til forvaltningsmyndighetene under konvensjonen i EU om at hold av Appendix-I-listede arter for kommersiell bruk registreres hos CITES-sekretariatet i henhold til

Res. Conf. 12.10 (Rev. CoP15). Saken kan få innvirkning på Norge gjennom handel mellom EU og Norge.

7. VKM sin rolle i forbindelse med møter under CITES og andre oppdrag utover NDF og artsbestemmelse

Hugo de Boer presenterte de ulike formene for oppdrag som VKM kan få tildelt fra Miljødirektoratet i rollen som vitenskapelig myndighet under CITES-konvensjonen. Videre ble det diskutert med Håkon Holand fra Miljødirektoratet om enkelte av formuleringene i dokumentet som beskriver rutinene for Miljødirektoratets oppdrag til VKM på handel med truede arter (CITES) bør omformuleres i lys av overgangen til stadig mer digitale møter. Det ble enighet om å komme tilbake til denne saken ved senere anledning. Håkon Holand orienterte videre om status med implementering av eCITES-systemet.

8. Kompetansebehov

Hugo de Boer ledet åpen diskusjon rundt kompetansebehov i faggruppen. Det ble enighet om at det er viktig for kompetansebygging at medlemmer av faggruppen deltar på enkelte av konvensjonens møter, og at dette er et strategisk mål. Videre orienterte faggruppekoordinator Hermansen om at NDF-workshopen i regi av CITES som avholdes i Nairobi, 4.-8. desember 2023, og som var oppe på forrige faggruppemøte, ikke var egnet for opplæring og derfor ikke relevant i forbindelse med kompetansebygging i faggruppen. Faggruppen fortsetter å se etter relevante, kompetansehevende kurs. Faggruppen skal arbeide videre med bruk av protokoller (se neste punkt).

9. Protokoller

Hugo de Boer ledet åpen diskusjon rundt bruk av protokoller i faggruppen. Protokoller er tatt i bruk i faggruppen og det var enighet om at protokoller er svært godt egnet for faggruppen sine oppdrag. Det ble enighet om å utvikle generell protokoll for NDF av artsgrupper og generell protokoll for NDFer i forbindelse med enkeltsøknader. Det ble enighet om å avholde et eget møte om utvikling og bruk av protokoller 6. mars 2024.

10. Arbeidsform i faggruppen og valg av nestleder

Hugo de Boer ledet åpen diskusjon rundt arbeidsformen i faggruppen. Det var enighet om å ha søkelys på videreutvikling av protokoller i tiden framover.

Eli K. Rueness ble valgt som nestleder av faggruppen (ved e-post etter møtet).

11. Eventuelt / Møter o.l. av felles interesse

Det ble orientert om kommende møter i dyre- og plantekomiteene (AC/PC-meetings) juli 2024.

12. Nye møtedatoer

Det ble bestemt følgende møtedatoer for våren 2024:

- 21. februar
- 6. mars
- 17. april